
 
 

 
 
 
 

 
Skolebestyrelsesmøde 
  

Den 6. maj 2024 
 
 

Tidspunkt: Tirsdag d. 23.4. 2024 kl. 18-20 
 

Fraværende på mødet: Pernille, Rune, Karsten, Sigrid (elevråd) 
 
 

 

REFERAT:  

  

24 - 18 Godkendelse referat 

  

24 - 19 Regnskabsopfølgning 

 Bilag udleveres på mødet 

 Pt. forventet underskud på 100.000. I forhold til de ekstra udgif-
ter der kom lidt uventet ift. OK24, og som blev drøftet på sidste 
møde, er besparelserne stort set fundet ved diverse besparelser 

på løn og aktivitetskonti. De sidste midler bliver fundet ved ned-
skæring i udgifter til diverse fagportaler 

24 - 20 Nyt fra elevrådet 

 Borgmesterpuljen: Største ønske var mikrobølgeovne, så det fik 

de penge hjem til sammen med borde/bænkesæt.  
Der har været en evaluering af makerdays med elevrådet. Elev-
rådet synes det var rigtig fint at blive hørt og have mulighed for 

at komme med ideer til forbedringsmuligheder. De har været 
rigtig glade for de dage, hvor der har været arbejdet tværfagligt 
og projektorienteret. Det giver mulighed for fordybelse. Elevrå-
det ser rigtig gerne, at trivselstiltag også kunne gives plads på 

makerdays.  

24 - 21 Drøftelsespunkter i bestyrelsen vedr. planlægning næste 
skoleår 

 Fokus på timefordelingsplan (fordeling af fagtimer på årgange-

ne), §16d (ønske om fortsættelse af nedsat skoletid to timer om 
ugen på mellemtrin og udskoling) og kort info om makerdays i 
næste skoleår 
 
Bilag: 
Timefordelingsplan 2024-2024 Version 1 
§16d 

 Ledelsen ønsker at forsætte med samme opsætning af skoleda-
gen som i år i og med, at der forventes at komme en del æn-

dringer til skoleåret 25/26 i forbindelse med den nye folkeskole-
aftale. En del heraf er at fortsætte med makerdays som i inde-
værende skoleår, dog med større fokus på at skabe bedre ram-
mer for udfoldelsen inden skoleåret går i gang bl.a. ved afhol-

delse af planlægningspersonalemøde i starten af maj. 
Som en del heraf drøftes skolens brug af §16d (nedsat skoletid 
for mellemtrin og udskoling). Bestyrelsen bakker op om at an-
vende §16d i næste skoleår. Man ønsker kortere skoledage for 
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Side 2 

 

at fastholde motivation og for at sikre rum for, at børn med bus-
tid i begge ender af skoledagen har en rimelig længde på dagen 
og fortsat har mulighed for at deltage i sport eller fritidsjob. 

Timefordelingsplanen godkendes og det aftales, at Louise søger 
§16d på alle klasser i 4.-9. klasse i næste skoleår. 

24 - 22 Orientering om udviklingsdialogen med forvaltningen 

 Der har været afholdt skoleudviklingssamtale. Louise giver refe-

rat/ opfølgning fra samtalen 

 Louise giver et referat af af skoleudviklingssamtale. 
Der blev drøftet to punkter som vi havde peget på: 
Fælleskabsorienterede støttesystemet og forøget fokus på at ar-
bejde med indsatser, der er mere fællesskabsorienteret og ind i 
klassefællesskabet fremfor individorienteret. 

Forandring og forankring ift. Play@Heart, Makerdays og en sko-
le, der arbejder med motivation og variation i undervisningen. 

Herudover blev drøftet to punkter besluttet af forvaltningen: 
Ufrivilligt elevfravær, hvor Højslev Skole ligger højt. Årsagen 
hertil er i mange tilfælde, at der afholdes ferie i skoletiden. Sko-
len har procedurer, der sikrer en praksis, hvor der handles i det 

tværfaglige samarbejde sammen med skolesocialrådgiveren, 
hvis en elev begynder at miste sin tilknytning til skolen. 
Segregering (børn i specialiserede tilbud) hvor Lokalområde 1 
ligger under gennemsnit i kommunen. Skolens indsatser i sam-
arbejdet mellem klasselærere, årgangsteams, ledelse og PPR 
fungerer efter hensigten. 

24 - 23 Skærmanbefalinger 

 Udskudt punkt fra tidligere møde 
 
Der er kommet anbefalinger fra Undervisningsministeriet i for-
hold til elevers skærmbrug. Der ønskes en drøftelse af, hvordan 
bestyrelsen forholder sig til de nye skærmanbefalinger. Vi for-

holder os til de filer, der vedrører skoleområdet. 

Filerne er vedhæftede, men ellers kan man gå til anbefalingerne 

på dette link: Anbefalinger om skærmbrug til grundskoler og 
fritidstilbud - Dansk - GRUNDSKOLE | Emu.dk 

 
Bilag: 
Brev fra Undervisningsministeriet 
Skærmanbefalinger 
Skærmanbefalinger kort fortalt 

 Skærmanbefalingerne er drøftet i bestyrelsen. Elevrådets per-
spektiver var meget givende i forhold til at forstå især digital di-
straktion og betydningen af skærmenes påvirkning af klassefæl-
lesskabet omkring læring. 
Der opleves ingen udfordringer i forhold til indskoling, mel-

lemtrin eller sfo, men det besluttes, at der skal arbejdes videre 
med afdelingsteamet i udskolingen. 
Under punktet blev også drøftet dilemmaet i forhold til de lære-
midler, skolen har, og den deraf følgende forskel i forhold til, 

hvor digital eller analog undervisningen kan være. Det vil være 
et opmærksomhedspunkt, når der med den nye skoleaftale er 
lovet midler til indkøb af bøger. 

24 - 24 Informationspunkter fra Louise 

 Overvågning er kommet godt i gang. Der har været et par sa-
ger, og der er håb om en forebyggende effekt. 
Skolemælksordning nedlægges efter sommerferien. I år har der 

kun været 15 elever der er tilmeldt ordningen og flere af disse 
elever afhenter ikke deres mælk. 

https://emu.dk/grundskole/dansk/it-og-medier/anbefalinger-om-skaermbrug-til-grundskoler-og-fritidstilbud
https://emu.dk/grundskole/dansk/it-og-medier/anbefalinger-om-skaermbrug-til-grundskoler-og-fritidstilbud


 

 
Side 3 

 

Der arbejdes med revision af brandevakueringsplaner samt 
PLOV (beredskabsplan ift. væbnede angreb), så planerne passer 
til de nuværende anbefalinger. 

Der etableres bedre varmesystem i gymnastiksalene. Et projekt 
der er finansieret af bygningsafdelingen. 
Skolefestivalen gav et overskud på knap 10.000 kr. deles ud til 
afdelingerne. Der var generelt en positiv oplevelse af aftenen – 
man kunne ikke nå alle aktiviteter, men stemningen var god. 

24 - 25 Evt. 

 Bestyrelsen efterspørger tavle med billeder af bestyrelsesmed-
lemmerne ved indgangen eller på gangen ved billedtavlen. Sko-
len vil undersøge ved fotofirmaet, om det er med i vores aftale. 

  

OBS Næste møde: 
Mødet 6. juni flyttes til onsdag den 19. juni kl. 18.00, da bud-

getmaterialet ellers ikke er offentliggjort, og bestyrelsen ønsker 
at afgive budgethøringssvar før sommerferien. 

  

  

  

  

 
 
 


